

## GOBIERNO DEL PRINCIPADO DE ASTURIAS

Domingo, 14 de abril de 2024

## El Principado saca a información pública el expediente para declarar el azabache Bien de Interés Cultural (BIC)

 El trámite ya se ha publicado en el Bopa y podrán presentarse alegaciones hasta el 2 de mayo

El Gobierno de Asturias avanza en la declaración de la cultura del azabache como Bien de Interés Cultural (BIC) de carácter inmaterial. El Boletín Oficial del Principado de Asturias (BOPA) ha publicado esta semana el trámite que somete a información pública este expediente. Las personas interesadas pueden presentar las alegaciones, aclaraciones o consultas que estimen oportunas hasta el próximo 2 de mayo.

La declaración como BIC de la cultura del azabache en Asturias permitirá avanzar en la protección de todos los elementos tradicionales vinculados a esta materia prima que se utiliza, principalmente, para elaborar piezas de joyería y elementos ornamentales cargados de simbolismo como, por ejemplo, las ciguas.

El siguiente paso en la tramitación será llevar el expediente al Consejo del Patrimonio Cultural de Asturias, que emitirá un informe sobre el que ya podrá elaborarse un decreto que, una vez aprobado por el Consejo de Gobierno, convertirá la cultura del azabache en Bien de Interés Cultural.

Este expediente fue incoado en enero del 2023 y se centra en el valor cultural y social que el azabache ha aportado a Asturias a través de la historia. También en sus peculiaridades, al tratarse de un material singular y escaso que destaca por su brillo, color e inalterabilidad. Todo ello justifica un aprecio que ha llegado hasta nuestros días y que sustenta esta propuesta de protección patrimonial.

Además, en el expediente se destaca la estrecha vinculación del azabache con una zona concreta de la geografía asturiana: Les Mariñes, en Villaviciosa, donde pervivió la tradición minera hasta hace un par de décadas y se concentra el mayor número de artesanos del azabache.



Domingu, 14 d'abril de 2024

## El Principáu saca a información pública l'espediente pa declarar BIC la cultura del acebache

- Toles persones interesaes pueden consultar l'espediente y presentar les alegaciones hasta'l 2 de mayu
- Trátase d'un trámite avanzáu pa la declaración BIC de la manifestación inmaterial que constitúi la cultura del acebache

El Gobiernu d'Asturies ta más cerca de declarar Bien d'Interés Cultural de calter inmaterial la cultura del acebache. Esta selmana, el Boletín Oficial del Principáu d'Asturies (BOPA) publicó'l trámite d'información pública al que se somete esti espediente.

La declaración BIC de la cultura del acebache n'Asturies va permitir avanzar na protección del patrimoniu inmaterial de tolos asturianos, nesti casu, del vinculáu a esta materia prima que s'emplega, mayoritariamente, pa la ellaboración de pieces de xoyería y elementos tradicionales como, por exemplu, les cigües.

D'esta manera, al traviés de la información pública, toles persones interesaes pueden presentar les alegaciones, aclaraciones o consultes qu'estimen oportunes hasta'l próximu 2 de mayu. Posteriormente, cuando acabe esti procesu alministrativu, va elevase'l documentu al Conseyu del Patrimoniu Cultural d'Asturies pa qu'emita'l so informe final, pasu previu a l'aprobación del decretu de declaración BIC per parte del Conseyu de Gobiernu del Principáu d'Asturies.

L'espediente pa la declaración BIC d'esti patrimoniu inmaterial incoóse en xineru del añu pasáu, destacando'l valor cultural y social que l'acebache aportó a Asturias al traviés del so usu a lo llargo de la historia, la so rareza, el so color, el so brillu y la so inalterabilidá, asina como les sos propiedaes. Too ello, esplica un apreciu que llegó al sieglu XXI y que xustifica esta propuesta de protección patrimonial.

Amás, nel espediente destácase la estrecha vinculación del acebache con una zona concreta de la xeografía asturiana: Les Mariñes, nel conceyu de Villaviciosa, onde pervivió la tradición minera hasta hai un par de décades y na que se concentra'l mayor númberu d'artesanos que siguen vinculaos tovía al oficiu de acebacheru.